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ΑΛΛΑΖΟΥΝ οι κανόνες του 
«παιχνιδιού* σε προμήθειες 
του Δημοσίου και σε συμβάσεις 

δημοσίων έργων, σύμφωνα με 
νομοσχέδιο που πρόκειται σύ
ντομα να κατατεθεί στη Βουλή 
και το οποίο προανήγγειλε στη 
Βουλή ο υφυπουργός Ανάτπυξης 
κ. Μ. Χρυσοχοΐδης. Ο υποχρεω
τικός έλεγχος νομιμότητας από 
το Ελεγκτικό Συνέδριο πριν από 
την υπογραφή της σχετικής σύμ
βασης τόσο σπς προμήθειες του 
Δημοσίου, που υπερβαίνουν τα 
500 εκατ. δρχ., όσο και σπς ε
κτελέσεις δημοσίων έργων, η 
προϋπολογιζόμενη δαπάνη των

Υποχρεωτικός ο έλεγχος από το Ελεγκτικό Συνέδριο σε όλες τιε κρατικές προμήθειες και στα δημόσια έργα

Για περισσότερη διαφάνεια

οποίων υπερβαίνει το 1 δισ. 
δρχ., καθιερώνεται με νομοσχέ
διο του υπουργείου Ανάτπυξης 
(Τομέας Εμπορίου) που αποτελεί
ται από έξι άρθρα.

Γι' αυτόν τον λόγο πριν από λί-

γους μήνες νομοθετήθηκε η αύξη
ση του αριθμού των μελών του Ε
λεγκτικού Συνεδρίου κατά τέσσε
ρις προκειμένου το όργανο αυτό 
να μπορεί σε μικρό χρόνο να ε
λέγχει όλες αυτές τις προμήθειες.

Αξίζει να σημειωθεί ότι για τη 
σύνταξη του σχεδίου νόμου απο
φάσισε το Υπουργικό Συμβούλιο 
σπς 26 Σεπτεμβρίου 1997, μετά 
από εισήγηση κυβερνητικής επι
τροπής στην οποία συμμετείχαν
οι υφυπουργοί κκ. Δ. Αποστολά- 
κης, Χρ. Βερελής, Αλ. Μπαλτάς,

Λ. Παπαδήμας και Μιχ. Χρυοο- 
χοΐδης, ενώ από τους άμεσους 
συνεργάτες του Πρωθυπουργού 
το θέμα χειρίστηκε ο γενικός 
γραμματέας του Υπουργικού 
Συμβουλίου κ. Σ. Κοσμίδης.

Συγκεκριμένα, όπως αναφέ
ρεται στην εισηγητική έκθεση 
του νομοσχεδίου, «ο έλεγχος αυ
τός λειτουργεί προληπτικά κα
θώς επαυξάνει την ευθύνη των 
χειριστών αλλά και κατασταλτι
κά καθώς η διαπίστωση πλημ- 
μελειών οδηγεί στη ματαίωση

της υπογραφής της σύμβασης». 
Επίσης «με τη ρύθμιση του νο
μοσχεδίου δίνεται η δυνατότητα 
στον αρμόδιο υπουργό ή φορέα 
να ζητεί τη διενέργεια ελέγχου 
νομιμότητας και σε στάδια της 
διαδικασίας που προηγούνται 
της σύνταξης του σχεδίου συμ
βάσεως».

Το σχετικό άρθρο του νομο
σχεδίου είναι το εξής: «Γ\α τις 
προμήθειες αγαθών του άρθρου 
1 ν. 2286/1995(ΦΕΚ 19Α’), η 
προϋπολογισμένη δαπάνη των

οποίων υπερβαίνει το ποσόν 
των πεντακοσίων εκατομμυ
ρίων δραχμών, καθώς και για 
την εκτέλεση έργων από το Δη
μόσιο, τα ΝΠΔΔ και τις δημό
σιες επιχειρήσεις ή οργανι
σμούς, η προϋπολεγιζομένη 
δαπάνη των οποίων υπερβαίνει 
το ποσόν του ενός δισεκατομ
μυρίου δραχμών, διενεργείται υ
ποχρεωτικά επί ποινή ακυρότη
τας έλεγχος νομιμότητας της οι
κείας συμβάσεως προ της υπο
γραφής της από κλιμάκιο του
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Ελεγκτικού Συνεδρίου. Το κλι
μάκιο συγκροτείται από έναν 
Σύμβουλο και δύο Παρέδρους. 
Για τον σκοπό αυτόν υποβάλλε
ται σε αυτό από τον αρμόδιο υ
πουργό ή φορέα ο φάκελος με 
όλα τα σχετικά έγγραφα και 
στοιχεία, καθώς και το σχέδιο 
της οικείας συμβάσεως. Αν ο έ
λεγχος αποβεί αρνητικός, η 
σύμβαση δεν υπογράφεται. Ο 
αρμόδιος υπουργός ή φορέας 
μπορεί να ζητεί τη διενέργεια ε
λέγχου νομιμότητας και για επι- 
μέρους φάσεις της σχετικής 
διαδικασίας που προηγούνται 
της σύνταξης του σχεδίου της 
οικείας συμβάσεως. Ο έλεγχος 
του Ελεγκτικού Συνεδρίου ολο
κληρώνεται μέσα σε ένα μήνα 
από την υποβολή σε αυτό του 
σχετικού φακέλου».

Ως σήμερα ο έλεγχος νομιμό
τητας πριν από την υπογραφή της 
σύμβασης εξηρτάτο από τη βού
ληση της αναθέιουσας αρχής και 
αφορούσε προμήθειες και εκτε
λέσεις έργων των οποίων η δαπά
νη υπερέβαινε το 1 δισ. δρχ.

Με το δεύτερο άρθρο κατοχυ- 
• ρώνεται νομοθετικά η συμμετοχή 

των εκπροσώπων των κομμάτων 
σπς επιτροπές που συστήνονται, 
σύμφωνα με το άρθρο 3 του νό
μου 2286/95, για τις προμήθειες 
σημανπκής οικονομικής και τε
χνολογικής αξίας και περιγράφε- 
ται το πλαίσιο συγκρότησης και 
λειτουργίας των επιτροπών αυ
τών.

Σύμφωνα με τη νέα διάταξη, 
σπς επιτροπές αυτές προεδρεύει 
υπουργός ή υφυπουργός του υ
πουργείου που είναι αρμόδιο για 
τη σύναψη και εκτέλεση της σύμ
βασης ή για την εποπτεία του φο
ρέα που συνάπτει και εκτελεί τη 
σύμβαση. Επίσης στην επιτροπή 
θα συμμετέχει και ανώτατος δι- 
κασπκός λειτουργός. Οι αποφά
σεις της επιτροπής προϋποθέ
τουν την απόλυτη πλειοψηφία 
του συνόλου των μελών της. Στην 
περίπτωση που τα κόμματα εντός 
20 ημερών από Π]ν ημέρα που 
θα κοινοποιηθεί σε αυτά σχετικό 

ί έγγραφο του γενικού γραμματέα 
του Υπουργικού Συμβουλίου, τό
τε οι αντίστοιχες θέσεις καλύπτο- 

! νται από συμβούλους του Ελε- 
I γκπκού Συνεδρίου.

Με το τρίτο άρθρο του νομο
σχεδίου, όπως αναφέρεται στην 
εισηγητική έκθεση, ορίζεται ως 
«πειθαρχικό αδίκημα η παράλει
ψη εμπρόθεοης παροχής των 
αναγκαίων στοιχείων για την έ
νταξη της προμήθειας στο Ενι
αίο Πρόγραμμα Προμηθειών α
πό τους αρμοδίους υπαλλή
λους». Επίσης η σύνθεση της Επι
τροπής Πολιτιιαής και Προγραμ
ματισμού Προμηθειών επανα
προσδιορίζεται όσον αφορά την 
εκπροσώπηση υπουργείων και ε
μπλουτίζεται με τη συμμετοχή 
των εκπροσώπων των κομμάτων.

Παράλληλα η Επιτροπή μπο
ρεί να εισηγείται στον αρμόδιο 
υπουργό ή φορέα τη διενέργεια 
δειγματοληππκών ελέγχων πα
ραλαβής ή άλλων ερευνών σχετι
κά με τις προμήθειες.

Με το τέταρτο άρθρο προβλέ- 
πεται η υποχρεωτική δημοσίευση 
περιλήψεων όλων των προκηρύ
ξεων διαγωνισμών προμηθειών 
του Δημοσίου και δημοσίων έρ
γων σε ειδικό τεύχος της Εφημε
ρίδας της Κυβερνήσεως, γεγονός 
που θα διευκολύνει την παρακο
λούθηση και εποπτεία από την 
κεντρική διοίκηση όλων των δη
μοσίων συμβάσεων που ανατίθε
νται στη χώρα μας.

Ιδιαίτερη σημασία όμως έχει 
το γεγονός ότι καθιερώνεται το 
«πόθεν έσχες» για όλους τους ε- 
μπλεκομένους σπς προμήθειες 
και στα δημόσια έργα. Συγκεκρι
μένα «επεκτείνεται η υποχρέω
ση υποβολής δήλωσης και πε
ριουσιακής κατάστασης, που 
προβλέπεται στο άρθρο 24 του 
νόμου 2429/1996, και σε όλα 
εκείνα τα πρόσωπα, υπαλλή- 
λους του Δημοσίου, ΝΠΔΔ και 
ΝΠ1Δ και μέλη επιτροπών, τα ο
ποία εμπλέκονται σε διαδικα
σίες προμηθειών του άρθρου 1 
του νόμου 2286/96».

ΔΗΜ. ΧΑΡΟΝΤΑΚΗΣ



ΚΥΒΕΡΝΗΤΙΚΟ ΕΠΙΤΕΛΕΙΟ

Οι «πολεμικοί» 
σχεδιασμοί 
του κ. Αρσένη
Του Ν. ΧΑΣΑΠΟΠΟΥΛΟΥ____________________

ιν

Οκ. Γ. Αρσένης είχε προβλέψει εδώ και μήνες τι επρόκεπο να 
ακολουθηθεί την απόφαση της κυβέρνησης να διεξαχθούν 
εξετάσεις για την πρόσληψη δασκάλων και καθηγητών Μέσης Εκ

παίδευσης. Αφού πραγματοποίησε τις δύο τελευταίες εβδομάδες 
σειρά συσκέι|'εων στο υπουργείο του με τη συμμετοχή και του υ
φυπουργού κ. I. ΑνΟόπουλου, των γενικών γραμματέων αλλά και 
της συζύγου του κυρίας Λούκας Κατσέλη (που εκτελεί χρέη συμ
βούλου του), αποφάσισε να ζητήσει τη βοήθεια της άτυπης κυβερ- 
νητικής Επιτροπής ''διαχείρισης κρίσεων», ώσιε να ανπμετωπιστεί 
συλλογικά, η επερχόμενη καταιγίδα. Προηγουμένως ο υπουργός 
Παιδείας είχε συνάντηση με τον Πρωθυπουργό, ο οποίος συμφώ
νησε μαζί του για την ορθότητα της απόφασής του να καθιερω
θούν εξετάσεις για την πρόσληψη δασκάλτον και καθηγιμών, ό
πως συμβαίνει και με τους υπόλοιπους πτυχιούχους ΤΕ1 και ΑΕΙ, 
που προσλαμβάνονται στο Δημόσιο. Ο κ. Σημίτης ζήτησε μάλιστα 
να μην υπάρξει καμία υποχώρηση από την κυβερνητική θέση, η ο
ποία άλλΰΐσιε είχε ομοφώνως εγκριθεί από το Υπουργικό Συμβού
λιο αλλά και από το Εκτελεσπκό Γραφείο του ΠαΣοΚ.

Ηταν η δεύτερη φορά που συνεδρίαζε η Επιτροπή «διαχείρι
σης κρίσεων». Η πρώτη ήταν τότε με τις κινητοποιήσεις των α- 
γροτιόν, όπου τα μέλη της επιτροπής, από το γραφείο του γενι
κού γραμματέα του Υπουργικού Συμβουλίου κ. Σωκ. Κοσμίδη, 
συντόνιζαν όλες τις κυβερνητικές ενέργειες αλλά και τη δραστη
ριότητα των ΜΑΤ Μόνον που αυτή τη φορά τα πράγματα ήταν 
κάπως διαφορετικά. Από την Επιτροπή, που συνεδρίαζε σχεδόν 
σε καθημερινή βάση, απούσιαζαν διακριτικά τα κομματικά στε
λέχη που την αποτελούσαν, δηλαδή οι κκ. Κ. Σκανδαλίδης και 
Ο. Τσουκάτος, ενώ με την υπόθεση των αγροτών τα δύο αυτά 
κομματικά στελέχη είχαν δραστηριοποιηθεί ακόμη και με παρεμ
βάσεις εκτός Αθηνών. Ούτε όμως ο κ. Σκανδαλίδης και πολύ πε
ρισσότερο ο κ. Τσουκάτος έδειξαν ενδιαφέρον να βρεθεί κά
ποια λύση στο πρόβλημα των καθηγητών. Ετσι η Επιτροπή συνε

δρίαζε με τους κκ. Αλ. Παπαδο
πούλα (πρόεδρο) και μέλη τους κκ. 
Σωκ. Κοσμίδη, Ετχιγ. Γιαννόπου- 

«δίαχείpions λο. Γ· Ρωμαίο, Γ. Πασχαλίδη και
. με τους δύο αρμοδίους κκ. Γερ.

ΚρίΟείΰV», Αρσένη και I. Ανθόπουλο.
ιαΜΑΊ Ο κ. Γερ. Αρσένης όμαχ; ήθελε

να «δέσει καλά» το θέμα της συνυ- 
και 01 εΠΙΠίρηΐέχ πειΌυνάπμας ιπην κυβερνπηκιί επί- 

λογή, δεν επιθυμούσε με κανέναν 
τρόπο να υπάρξουν δηλώσεις από 
«αντάρτες» βουλευτές, που θα ενε- 

Οάρρυναν τους αδιόριστους καθηγητές και δασκάλους και θα δη
μιουργούσαν πρόσθετα προβλήματα, γι’ αιπό επανέφερε το θέμα 
στην τελευταία συνεδρίαση του Εκτελεσπκού Γραφείου, σε αυτήν 
που αποφασίστηκε πτίχ; θα τιμηθεί ο ιδρυτής του ΠαΣοΚ. Στη συ
νεδρίαση αυτή επικράτησε τος γνακπόν συναινετικέ) - συμφιλιωτι
κό κλίμα και όλα τα μέλι] του ΕΓ όχι μόνον επαναβεβαίτοσαν τη . 
στήριξή τους <τπς αποφάσεις Αρσένη αλλά υποσχέθηκαν να βοη
θήσουν με δηλώσεις τους στην ομαλή διεξαγωγή ττον εξετάσεων 
και τπην απρόσκοπτη λειτουργία των εξεταστικών κέντρων.

Με το που άρχισαν τα πρώτα επεισόδια την Πέμπτη, η Επι
τροπή συνεδρίαζε σχεδόν μονίμως στο γραφείο του κ. Κοσμί
δη. Και όταν αυτή δεν συνεδρίαζε, υπήρχε πάντοτε συνεννόη
ση μεταξύ των μελών της, μέσω των τριψήφιοιν χρώματος 
πορτοκαλί τηλεφώνων ή μέσω των κινητών. Η επιχείρηση πή
ρε τον κωδικό «άμυνα για την αναίρεση των εξελίξετον». Η λέ- · 
ξη «εξελίξεις» σημαινε ότι η κυβέρνηση θα έκανε τα αδύνατα 
δυνατά, με όποιο πολιτικό κόστος, ώστε να διεξαχθούν οι ε
ξετάσεις με μεγάλη συμμετοχή.

Το πρώτο θέμα που απασχόλησε την Επιτροπή ιμαν ορισμένες 
παραιτήσεις μελών του ΑΣΕΠ, πρόβλημα όμτος που λύθηκε ταχύ
τατα. Το δεύτερο και ίσαχ; σοβαρότερο πρόβλημα που δημιουργή- 
θηκε ιμαν η μη εξεύρεση... επιτηρητών σπς εξετάσεις. Οι υπάλλη
λοι του υπουργείου Παιδείας εμφανίζονταν απρόθυμοι (για λό
γους προφανώς συναδελφικής αλληλεγγύης) να παίξουν τον ρόλο 
του επιτηρητού και τη λύση έδοχιε ο κ. Αλ. Παπαδοπούλας: επι
στράτευσε της επιτηρητές υπάλληλους άλλων... υπουργείων και κυ
ρίως του υπουργείου Προεδρίας, όπου προΐσταται. Συνολικά επι- 
στρσιεύθηκαν περίπου 2.000 επιτηρητές. Τρίτο πρόβλημα ο αριθ
μός των εξεταστικών μέτρων. Η Επιτροπή έκρινε ότι όσο περισσό
τερα είναι τα εξεταστικά κέντρα τόσες θα ιμαν και οι «εστίες αντι
δράσεων», με αποτέλεσμα να υπάρξει μια γενικευμένη αναστάτω
ση σε όλη τη χώρα. Για τον λόγο αυτό αποφασίστηκε τα εξετασπ- 
κά κέντρα να μην ξεπερνούν τα 32. Τέλος, με τη βοήθεια του κ. Γ. 
Ρωμαίου έγινε η κατανομή των αστυνομικών δυνάμεων κατά κέ
ντρο και απτχρασίστηκε να μεταφερθούν αστυνομικοί για να 
φρουρούν τα εξεταστικά κέντρα, όχι από την πόλη όπου βρίσκο
νταν τα κέντρα αλλά από άλλες πόλεις, ούτε καν γειτονικές. Ο λό- 
γιχ; που ελήφθη αυτή η απόφαση ιμαν καθαρά ψυχολογικός. 
Πολλοί αστυνομικοί είχαν δασκάλους, ('παν ιμαν μαθητές, διαδη
λωτές και τους γνώριζαν με το μικρό τους όνομα.

Το πρόβλημα όμτος που απασχόλησε περισσότερο την Επι
τροπή ήταν η δράση ττον ΜΑΤ. Η Επιτροπή έδοχτε σαφείς οδη
γίες προς το αρχηγείο της Αστυνομίας: τα ΜΑΤ σε καμία περί- 
πτωση δεν πρέπει να επιτίθενται αλλά να δρουν μόνο για να α
ποκρούσουν επιθέσεις. Επιπλέον, με εισήγηση του υπουργού Δι
καιοσύνης κ. Ευ. Γιαννόπουλου, η όποια κινητοποίηση των 
ΜΑΤ θα γινόταν ύστερα από εντολή εισαγγελέα. Το ίδιο και οι 
συλλήψεις. Ετσι το υπουργείο Δικαιοσύνης είχε διαθέσει εισαγ
γελείς που έκαναν τις βάρδιες τους μαζί με τα MAT. r


